
POŘÍČANSKÝ POSELčí
sl

o
 4

/2
0

1
4 číslo 4/2015

PF 2016

Krásné vánoce a mnoho radosti 

do nového roku

Obec Poříčany    

Milí čtenáři,
přinášíme Vám posledního Posla v  letošním roce. Počasí za 
oknem sice vůbec nenasvědčuje tomu, že za pár dní tu máme 
vánoční svátky, ale konec roku se blíží a děti už nedočkavě 
vyhlížejí Ježíška.
Uplynulý rok, a zvlášť pak posledních pár měsíců, byl v  
Poříčanech ve znamení rekonstrukcí – nejdříve obecního 
úřadu a pak místních komunikací. Nezahálely ani naše 
„technické služby“ a společnými silami odvedly pořádný kus 
práce.  Doufám, že i v  roce 2016 se nám podaří do obecního 
rozpočtu sehnat nějakou tu korunu navíc, abychom v  tomto 
snažení mohli pokračovat. Třeba i s  Vaší pomocí. 
Těším se, že se na Štědrý den potkáme v  našem kostele na 
tradiční bohoslužbě slova.  Přijďte se před štědrovečerní 
večeří pozdravit se svými sousedy, popřát jim hezké svátky a 
společně si zazpívat pár vánočních koled. 
Prožijte krásné vánoce se svými nejbližšími a do nového roku 
Vám přeji dobrou náladu, pevné zdraví a pořádnou porci 
štěstí.  Užijte si tento požehnaný čas co možná nejvíce a 
načerpejte z  něj sílu…
                                                                          Hanka Teršová
                                                                           vaše starostka
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Informace obecního úřadu

Odpady 2016
Cena za svoz a likvidaci komunálního odpadu
Zastupitelstvo obce dne 18.11.2015 schválilo výši poplatku 

za komunální odpad v  r. 2016  na  650,- Kč/osobu.

Tento poplatek není vázán na trvalé bydliště! 

Poplatníkem je každý, kdo v  Poříčanech žije a produkuje 

odpad.  Splatnost poplatku je 28.2.  a uhradit ho lze:

a) bankovním převodem na účet obce č. 2564494359/0800
VS – číslo popisné, ve zprávě pro příjemce uvádějte své 

jméno a příjmení a počet poplatníků.

b) v  hotovosti na obecním úřadu v  průběhu měsíce ledna a

února

V případě, že jste v  minulých letech vyplňovali „Prohlášení 

plátce“, není třeba ho vyplňovat znovu, stačí nahlásit změny 

oproti minulému roku. 

Svoz komunálního odpadu bude i v  r. 2016 pro obec 

Poříčany zajišťovat spol. Pečecké služby, s.r.o.

Svoz bioodpadu bude v  příštím roce probíhat od března do 

listopadu (v závislosti na počasí), nebezpečný odpad bude 

zajištěn formou mobilního svozu dvakrát za rok 

(předpoklad květen + říjen, termíny budou v  předstihu 

upřesněny). 

Velkoobjemový kontejner
Velkokapacitní kontejner v hospodářském dvoře 
(Klučovská 43) bude i nadále fungovat ve stávajícím 
režimu, tj. každou druhou sobotu od 9.00 do 11.00. 
Kontejner slouží k  ukládání objemného odpadu z  
domácností.
Jiné druhy odpadu (kompostovatelný odpad, stavební 
odpad, nebezpečný odpad vč. pneumatik, aj.) do 
velkoobjemového kontejneru nepřijímáme.
Obsluze dvora je možné dále odevzdávat, staré železo a 
jiný kovový odpad, vysloužilá elektrozařízení a 
spotřebiče (pouze kompletní), světelné zdroje a baterie 
(nikoli autobaterie!!!). Více informací na tel. 775  763  
803 – p. Hubinský

Cena vodného a stočného pro rok 2016
Vodovody a kanalizace Nymburk, a.s., Bobnická 712 

Nymburk

  

 Na společném zasedání představenstva a 
dozorčí rady, společnosti Vodovody a kanalizace 
Nymburk, a.s., které se konalo 8.12.2015 bylo 
rozhodnuto, že se cena pitné vody a vody 
odkanalizované od 1.1.2016, pro koncového 
spotřebitele, změní takto:     

3
 cena vody pitné 1m  - 41,18 Kč (cena je 

uvedena vč. 15% DPH)
3 

 cena vody odkanalizované 1 m - 41,80 (cena 
je uvedena vč. 15% DPH)

Provozní doba obecního úřadu o svátcích
Středa     23.12. -  7.30 - 11.00
Středa     30.12.  -  7.30 - 11.00
Čtvrtek   31.12.  -  zavřeno 

       Provoz MULTICAR
       Dovážka písků, štěrku, uhlí, apod. a odvoz odpadů
       Max. množství  - cca 1 m3/1,5 t
       Poříčany – paušální sazba 150 Kč
       Chrást/Klučov/Hořany - 200 Kč 
       (na větší vzdálenosti z technických důvodů nejezdíme) 
       Nakládka pracovníkem obce: 50 Kč /15 min
       Přistavení  - Multicar (pouze Poříčany): 100 Kč

Ohňostroj pro zábavu nebo pro zlost?
Vánoční svátky a oslavy konce roku jsou tradičně 
spojeny s různými domácími ohňostroji, střílením petard 
a jiné zábavní pyrotechniky. Ne pro každého je to ale 
zábava. Myslete proto prosím i na to, že to, co pro Vás je 
završením silvestrovských oslav, může Vaše okolí 
obtěžovat. Je určitě fajn ohňostrojem oslavit příchod 
Nového roku, ale je opravdu třeba střílet petardy i týden 
před Silvestrem a týden po něm? 

Omezení provozních hodin Městského úřadu Český 
Brod na přelomu roku 
Podatelna a pokladna úřadu budou dne 31. prosince 2015 
v provozu jen do 10:00 hodin. Informační centrum Český 
Brod bude uzavřeno 31. prosince 2015 . V souvislosti s 
novelou zákona o občanských průkazech a zákona o 
cestovních dokladech dojde ve dnech 24. prosince 2015 
až 31. prosince 2015 k odstávce systému.

Rozpis provozu velkokapacitního kontejneru v roce

2016
Leden      9. a 23.  Červenec     9. a 23.
Únor        6. a 20.                 Srpen     6. a 20.
Březen     5. a 19.

   
Září     3. a 17.        

Duben     2., 16 a 30 Říjen      1.,15. a 29.
Květen   14. a 28.   Listopad     12. a 36.   
Červen   11. a 25.    Prosinec     10. 

Odpad se bude přijímat od 9 do 11 hodin  
v uvedené soboty ve sběrném dvoře u zdravotního střediska

Kontaktní osoba M.Hubinský – tel. 775763803
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Senioři
V průběhu loňského roku jsme se snažili nabídnout 
možnosti více či méně pravidelných aktivit pro seniory – 
cvičení, keramiku, výtvarné dílny, aj. Ukázalo se – a jsme 
za to moc rádi – že nejlépe fungují aktivity, na jejichž 
organizaci se sami podílíte. Zatím největší ohlas má 
cvičení na židlích, které probíhá od října pod vedením 
paní Sadkové, a to pravidelně každý čtvrtek od 9.30 v  
zasedací místnosti obecního úřadu. Přijďte si cvičení 
vyzkoušet i vy, znovu se začíná již 7. ledna! 
V  pátek dopoledne probíhá cvičení Pilates v  budově 
školní družiny. více informací v kanceláři ZŠ, tel. 321 695 
374.
Od ledna se snad konečně povede „rozjet“ kroužek 
keramiky, který by měl probíhat v  dopoledních hodinách 
v  dílně školy, více informací u lektorky, pí. Hozmanové, 
tel. 774 958 568.
V  sobotu 21. listopadu se na obecním úřadu vyráběly 
adventní věnce. Výsledek byl vskutku profesionální! 

Rozsvěcení vánočního stromečku
Již podruhé se v  Poříčanech v předvečer první adventní 
neděle rozsvítil vánoční smrk na návsi u kostela. 
Bohoslužbu slova, kam bylo možné přinést k  požehnání 
adventní věnce, tentokrát doprovodil zpěv chrámového 
sboru od Sv. Gotharda z  Českého Brodu. Na ty, kteří se 
přišli na stromeček  podívat, čekal vánoční čaj a svařené 
víno, a začátek adventu tak byl milým setkáním a 
předzvěstí blížících se svátků.

Rekonstrukce ul. Mírová dokončena !
V  úterý 15.12. byla oficiálně dokončena rekonstrukce 
ulice Mírová. Stavba úspěšně prošla kolaudací a silnice 
byla slavnostně otevřena za účastí zástupců 
poskytovatele dotace ROP Střední Čechy, zhotovitele 
stavby spol. M-Silnice, partnerů projektu, kterými jsou 
naši hasiči, aj.
O tři měsíce dříve, když bylo rozhodnuto, že spolu s 
rekonstrukcí vozovky bude provedena i přeložka 
kanalizace v ulici, se termín dokončení stavby do konce 
listopadu nezdál být příliš reálný. Všechny 
administrativní i technické překážky se nám ale podařilo 
překonat a stavba tak probíhala dle domluveného 
„šibeničního“ harmonogramu, a to i přes občasnou 
nepřízeň počasí. Myslím, že firma M-Silnice zde odvedla 
dobrý kus práce a doufám, že nová komunikace nám bude 
dlouho sloužit - jak zaznělo na slavnostním dokončení 
projektu „alespoň tak dlouho, jako ta původní“.
Nyní připravujeme podklady pro financování projektu. 
Poskytovateli dotace ROP Střední Čechy je třeba předat 
kompletní dokumentaci a vyúčtování projektu do vánoc a 
vyrozumění o přidělení dotace očekáváme v  průběhu 
ledna. Konečnou finanční rekapitulaci projektu Vám tak 
přineseme v  příštím vydání Posla.

 Hana Teršová

Úprava dopravního značení
V  návaznosti na dokončení stavebních prací bude na 
začátku roku (leden – únor) osazeno nové dopravní 
značení, a to nejen v  ul. Mírová, ale i dále směrem k  
bytovkám a v  obytné zástavbě za Šemberou. Celá 
lokalita (od ul. Hořanská) bude zahrnuta do tzv. Zóny 30. 
S  výjimkou ul. Lipová, kudy jezdí autobusy, bude všude 
platit „přednost zprava“ a osazeny budou i další značky – 
zákaz zastavení okolo hasičské zbrojnice nebo před 
bytovkami v  ul. Sportovní, zpomalovací práh a úprava 
přednosti protijedoucích vozidel v jižní části ul. 
Sportovní, aj. 
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce 
Poříčany č. 11/2015 konaného dne 18.11.2015

Zahájení zasedání zastupitelstva
Zasedání Zastupitelstva obce Poříčany bylo zahájeno v  
19,00 hodin starostkou obce. Oznámení o konání 
zastupitelstva bylo zveřejněno dle zákona o obcích na 
úřední desce Obecního úřadu Poříčany od 11.11.2015 do 
19.11.2015, současně bylo zveřejněno na elektronické 
úřední desce.
Starostka z prezenční listiny přítomných členů 
zastupitelstva (příloha č. 1) konstatovala, že přítomno je 
10 č lenů zas tupi te ls tva  a  zas tupi te ls tvo je  
usnášeníschopné. Omluveni: J. Hampl – z  části zasedání.
Před zahájením projednávání bodů programu zastupitelé a 
ostatní přítomní uctili minutou ticha památku obětí 
teroristických útoků v  Paříži.
Bod 1 - Určení ověřovatelů a zapisovatele, schválení 
programu
Starostka navrhla určit ověřovateli zápisu M. Oklešťka a 
M. Musilovou a zapisovatelkou paní J. Voseckou. 
Usnesení č. 1/11/2015: a) Zastupitelstvo obce Poříčany 
určuje ověřovateli zápisu Miloslava Oklešťka a Miroslavu 
Musilovou,  zapisovatelkou paní Janu Voseckou.
b)  Zastupitelstvo obce Poříčany schvaluje následující 
program zasedání: 

1. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele, 
schválení programu

2. Plnění usnesení 
3. Smlouva o odvozu a uložení velkoobjemového 

odpadu – Obec Radim 
4. Rekonstrukce ul. Mírová, Dodatek č. 2 ke Smlouvě 

o úvěru – Česká spořitelna
5. Opravy místních komunikací po povodni – 

závěrečné vyhodnocení akce
6. Rozpočtové opatření
7. Poplatek za komunální odpad pro r. 2016
8. Dotační možnosti pro r. 2016
9. ZŠ a MŠ Poříčany – návrh rozpočtu pro r. 2015, 

účast na projektu ORP Český Brod, řešení kapacity 
ZŠ, aj. 

10. Plán oprav a investic pro r. 2016
11. Diskuse

Hlasováno: PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0                                                    
Usnesení č. 1 bylo schváleno
Bod 2 – Plnění usnesení 
Starostka seznámila zastupitelstvo obce s  plněním 
usnesení z  minulých období. 
Usnesení č. 2/11/2015: Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí plnění usnesení z  minulých zasedání.Hlasováno: 
PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
19,22 hod. přichází J. Hampl
Bod 3 – Smlouva o odvozu a uložení velkoobjemového 
odpadu – Obec Radim
Starostka předložila zastupitelstvu smlouvu o odvozu a 
uložení odpadu z velkoobjemového kontejneru s  obcí 
Radim pro r. 2016.

Usnesení č. 3/11/2015: Zastupitelstvo obce schvaluje 
smlouvu o odvozu a uložení velkoobjemového odpadu na r. 
2016 s  obcí Radim a pověřuje starostku podpisem této 
smlouvy.
Hlasováno: PRO 11 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0                                                  
Usnesení č. 3 bylo schváleno
Bod 4 – Rekonstrukce ul. Mírová, dodatek č. 2 ke 
Smlouvě o úvěru – Česká spořitelna
Starostka informovala o průběhu prací na akci 
„Rekonstrukce ul. Mírová“ a o nutnosti uzavřít dodatek č. 
2 ke Smlouvě o úvěru, kterým bude upravena jedna z  
podmínek čerpání úvěru (celková výše nákladů akce). 
Celkové náklady na akci byly navýšeny o rekonstrukci 
dešťové kanalizace usnesením zastupitelstva č. 9/10/2015. 
Výše úvěru se Dodatkem č. 2 nezmění.
Usnesení č. 4/11/2015:
a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí postup stavebních 
prací na akci „Rekonstrukce ul. Mírová“.
b) Zastupitelstvo obce schvaluje Dodatek č. 2  ke Smlouvě 
o úvěru 0418992449 s  Českou spořitelnou, a.s., který 
upravuje podmínku (celková výše nákladů akce) čerpání 
úvěru s  tím, že celková výše úvěru se nemění, a pověřuje 
starostku uzavřením tohoto dodatku. 
Hlasováno: PRO 11 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0                           
Usnesení č. 4  bylo schváleno
Bod 5 – Opravy místních komunikací po povodni – 
závěrečné vyhodnocení akce
Starostka seznámila zastupitelstvo obce s  vyhodnocením 
akce  „Opravy povodňových škod místních komunikací v 
obci Poříčany“ a konečnými cenovými náklady. 
Předpokládaná výše dotace MMR na akci bude činit 2,2 
mil. Kč.
Usnesení č. 5/11/2015:
a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí závěrečné 
vyhodnocení akce. Celkové náklady akce byly poníženy o 
méněpráce v  ceně 122.067 vč. DPH a celková částka k  
fakturaci činí 3.017.225,- vč. DPH. 
Hlasováno: PRO 11 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0                                                    
Bod 6 – Rozpočtové opatření
Starostka předložila ke schválení rozpočtové opatření č. 
2/2015, kterým byla provedena úprava rozpočtu  k  
31.3.2015, a dále rozpočtové opatření  č. 11/2015, kterým 
bude provedena úprava rozpočtu k  18.11.2015.
Starostka dále předložila ke schválení objednávky na 
hydrant, vodovodní a kanalizační přípojky v  ul. Mírová 
vč. projektové dokumentace a přepojení stávajících 
přípojek do nové kanalizace a na úpravu asfaltů a uliční 
vpusti v  ul. Sportovní. 
Usnesení č. 6/11/2015: 
a) Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 
2/2015, provedené ke dni 31.3.2015.
b) Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 
11/2015 ke dni 18.11.2015
c) Zastupitelstvo obce schvaluje objednávku na zhotovení 
projektové dokumentace na vodovodní a kanalizační 
přípojky v  ul. Mírová u spol. LN Consult s.r.o., IČO: 
29136504 za cenu 83.490,- Kč vč. DPH
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d) Zastupitelstvo obce schvaluje objednávku na zhotovení 
vodovodních a kanalizačních přípojek a přepojení 
stávajících přípojek do nové kanalizace v  celkové ceně 
877.500,- Kč vč. DPH  u spol. HES Stavební s.r.o. IČO: 
28143213. 
e) Zastupitelstvo obce schvaluje objednávku na stavební 
práce – oprava komunikací v  ul. Sportovní dle 
přiloženého soupisu prací v  celkové ceně 142.873,- vč. 
DPH  u spol. 3K Značky  s.r.o., IČO: 25056271. 
Hlasováno:  PRO 11 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0                                                
Usnesení č. 6 bylo schváleno
Bod 7  - Poplatek za komunální odpad pro r. 2016
Starostka předložila návrh obecně závazné vyhlášky o 
poplatku za komunální odpad pro r. 2016, který na 
základě předpokládaných nákladů na odvoz a likvidaci 
odpadu činí 650,- Kč/osobu a rok. Usnesení č. 
7/11/2015: 
a) Na základě předpokládaných nákladů na svoz a 
likvidaci komunálního odpadu v  r. 2016 zastupitelstvo 
obce schvaluje výši poplatku za komunální odpad pro r. 
2016 na 650,- Kč/osobu/rok.
b)   Zastupitelstvo obce schvaluje obecně závaznou 
vyhlášku 3/2015, o poplatku za komunální odpad na r. 
2016.
Hlasováno:  PRO 11 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0                                                  
Usnesení č. 7 bylo schváleno
Bod 8 – Dotační možnosti pro r. 2016
Starostka seznámila s  dotačními programy pro rok 2016, 
kam by bylo možné žádat.
Usnesení č. 8/11/2015: : Zastupitelstvo obce projednalo 
dotační možnosti pro r. 2016 a pověřuje starostku 
přípravou podkladů a zjištěním finanční náročnosti a 
nabídek na administraci projektů pro tyto oblasti:

‐  MMR – rekonstrukce místních komunikací 
‐  Fondy Středočeského kraje  –  ul. Spojovací
‐  Nástavba ZŠ
‐  Energetické úspory – veřejné osvětlení - MPO
‐ Snížení energetické náročnosti budovy staré MŠ, 

č.p. 372 
‐Bezpečnost chodců na silnicích II. tříd 

(Pošembeří – IROP)
‐ MMR – venkovní učebna pro ZŠ – bude řešeno ve 

spolupráci se ZŠ a MŠ Poříčany
‐  Nakládání s  odpady 
‐  Kostel

Hlasováno:  PRO 11 – PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0                                                
Usnesení č. 8 bylo schváleno
Bod 9 – ZŠ a MŠ Poříčany – návrh rozpočtu pro r. 2015, 
účast na projektu ORP Český Brod, řešení kapacity 
ZŠ, aj.
Návrh rozpočtu ZŠ bude předložen k  projednání 
finančnímu výboru obce. Ředitel školy Ing. Pěnkava 
seznámil zastupitelstvo obce s  projektem “Sdílené radosti 
a starosti škol SO ORP Český Brod II“, do kterého by se 
škola chtěla zapojit za účelem získání finančních 
prostředků na mzdy logopeda, školního psychologa a 
asistentů výuky. Projekt bude probíhat o 1.1. do 30.6. 2015 
a celkové předpokládané náklady budou činit, z  toho

spoluúčast obce je 5%, tj. 10.550,- Kč. Projekt musí být 
předfinancován z  rozpočtu obce v  prvním pololetí 2016. 
Dotace ve výši 200.450,- bude proplacena po dokončení 
projektu. Ing. Pěnkava požádal o souhlas zřizovatele se 
zapojením ZŠ a MŠ do projektu a o vyčlenění prostředků v  
rozpočtu na r. 2016
Usnesení č. 9/11/2015: 
Zastupitelstvo obce Poříčany 
I. S o u h l a s í :
a) se zapojením  Základní školy T. G. Masaryka a 
Mateřské školy Poříčany, okres Kolín zřizované  obcí  do 
aktivit projektu „Sdílené radosti a strasti škol SO ORP 
Český Brod II“, který  připravuje město Český Brod na 
základě výzvy  č. 02_15_005 „Místní akční plány rozvoje 
vzdělávání“, vyhlášené MŠMT.
b) s příspěvkem městu Český Brod projektu ve výši  
211.000,- Kč,- Kč na  předfinancování realizačních 
aktivit,  které    budou   probíhat    ve   výše   uvedených   
školách   v   období od 1. 1. 2016 až 30. 6. 2016. Obec bude 
k platbě vyzvána městem Český Brod v případě schválení 
formálních náležitostí a přijatelnosti  žádosti  
poskytovatelem dotace.  Bližší podmínky budou ošetřeny 
smluvně. 
II. P o v ě ř u j e    s t a r o s t u : 
a) Podpisem souhlasu zřizovatele s účastí škol na 
aktivitách projektu 
b) Zahrnutím částky 211.000,- Kč na předfinancování 
projektu do rozpočtu obce 2016
Hlasováno:  PRO 11 – PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0                                                 
Usnesení č. 9 bylo schváleno
Starostka informovala o jednání s  obcemi Hořany, Klučov 
a Chrást o vytvoření společného školského obvodu ZŠ a 
MŠ Poříčany.
Bod 10 – Plán oprav a investic pro r. 2016
Starostka předložila zastupitelstvu obce   návrhy oprav a 
investic pro r. 2016 s  tím, že by ve spolupráci s finančním 
výborem a místostarostou prověřili finanční náročnosti 
jednotlivých záměrů.
Usnesení č. 11/10/2015: Zastupitelstvo obce projednalo 
plán oprav a investic pro r. 2016 a pověřuje starostku a 
finanční výbor přípravou podkladů a zjištěním finanční 
náročnosti na tyto akce:
Rekonstrukce ul. Spojovací vč. dešťové kanalizace
Rekonstrukce ul. Pod Oborou vč. dešťové kanalizace
Opravy asfaltových komunikací – výtluky, překopy (ul. 
Lipová, 1. Máje, Školní, aj.)
Oprava místních komunikací – Větrná, U Parku, Jana 
Hroudy, Lesní aj. 
Projektová dokumentace na rekonstrukci půdních prostor 
v  obecním domě č.p. 43 (komunitní centrum, prostory pro 
důchodce, aj.)Projektová dokumentace – Snížení 
energetické náročnosti budovy staré MŠ
Výstavba Chodníků v  ul. Kounická a V  Průhonu
Pořízení vozidla údržby
Rekonstrukce mostu u okálů a zábradlí na Rafandě (ul. 
Českobrodská)
Povrch v  ul. Lesní
Hlasováno:  PRO 11 – PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0  
Usnesení č. 10 bylo schváleno



6 POŘÍČANSKÝ POSEL 4/2015

Bod 11 – Diskuse
- J. Hrabě se dotázal na spolupráci obce a TJ SOKOL – na 
přelomu listopadu a prosince by mělo proběhnout jednání 
o výši nájemného pro r. 2016
- D. Nádeník se dotázal: 
  - kdy dojde k  osazení dopravního značení v  ul. Sportovní  
- po schválení DI Policie Kolín a odborem dopravy MěÚ 
Český Brod
  - jak to vypadá s  nápisem na budově školy – projektant 
umístění nápisu na fasádu školy nedoporučuje, a pokud 
ano, tak pouze v  barevně, nikoli v  plastickém provedení. 
Starostka zašle návrhy a nápis bude projednán na příštím 
zastupitelstvu
- upozornil na nevyhovující stav přístřešku na kola v  
areálu nádraží – bude dán podnět správci žel. st. 
- M. Okleštěk upozornil na zhoršení stavu podlahy v  
garáži hasičské zbrojnice, která praská vlivem narušené 
statiky objektu – prohlídka na místě proběhne v  pátek 
20.11.

Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Poříčany 
č. 12/2015,konaného dne 16.12.2015

Zahájení zasedání zastupitelstva
Zasedání Zastupitelstva obce Poříčany bylo zahájeno v  
19,00 hodin starostkou obce. Oznámení o konání 
zastupitelstva bylo zveřejněno dle zákona o obcích na 
úřední desce Obecního úřadu Poříčany od 9.12.2015 do 
17.12.2015, současně bylo zveřejněno na elektronické 
úřední desce.
Starostka z prezenční listiny přítomných členů 
zastupitelstva (příloha č. 1) konstatovala, že přítomno je 8 
členů zastupitelstva a zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Omluveni: Š. Havlíčková – z  části zasedání, M. Okleštěk, 
J. Hrabě.
Bod 1 - Určení ověřovatelů a zapisovatele, schválení 
programu
Starostka navrhla určit ověřovateli zápisu J. Hampla a D. 
Nádeníka a zapisovatelkou paní Janu Voseckou. 
Hlasováno: PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 1/12/2015: a) Zastupitelstvo obce Poříčany 
určuje ověřovateli zápisu J. Hampla a D. Nádeníka,  
zapisovatelkou paní Janu Voseckou.
b)  Zastupitelstvo obce Poříčany schvaluje následující 
program zasedání: 
1)Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele, schválení 
programu
2)Plnění usnesení
3)Rekonstrukce ul. Mírová – dokončení akce
4)Rozpočtové provizorium pro r. 2016
5)Rozpočtový výhled pro r. 2016 – 18
6)Dotace – Středočeský kraj, MMR
7)Výběrové řízení – Nástavba ZŠ 
8)Územní plán
9)Smlouva o nájmu – TJ SOKOL
10)Revitalizace centra obce - Finanční příspěvky 
vlastníkům nemovitostí
11)Odměny členů zastupitelstva – změna nařízení vlády 
č. 37/2003 Sb

12)Refinancování půjček
13)Diskuse
Usnesení č. 1 bylo schváleno 
Z  důvodu účasti starosty TJ Sokol byl bod 9 zařazen na 
začátek jednání.
Bod 2 – Smlouva o nájmu – TJ Sokol
Předseda TJ Sokol Pavel Kalaš informoval o činnosti a 
plánech tělovýchovné jednoty a předložil žádost o úpravu 
nájemného za využívání sokolovny obcí a školou. Za 
účelem podpory spolkového, kulturního a sportovního 
života v  obci by v  rámci nájemného bylo zahrnuto i 
využití sokolovny místními spolky. Navrhovaná výše 
nájmu je 175.000/rok.  
Usnesení č. 2/12/2015: Zastupitelstvo obce schvaluje 
změnu podmínek pronájmu sokolovny od 1.1.2016. takto:  
výše nájmu za užívání ZŠ + obcí  - 150.000,- rok, nájem na 
pořádání společenských akcí místními spolky a tréninky 
dětí a mládeže SK Poříčany – 25.000,-/rok. Zastupitelstvo  
pověřuje starostku obce uzavřením nájemní smlouvy.
Hlasováno:  PRO 1 – PROTI 0 - ZDRŽEL SE  1 
(Nádeník)
Usnesení č. 2 bylo schváleno
19,06 přichází Š.Havlíčková
Bod 3 – Plnění usnesení 
Starostka seznámila zastupitelstvo obce s  plněním 
usnesení z  minulých období. 
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 3/12/2015: Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí plnění usnesení z  minulých zasedání.
Bod 4 – Rekonstrukce ul. Mírová – dokončení akce
Starostka informovala o dokončení rekonstrukce ul. 
Mírová. Kolaudace akce proběhla 15. 12. 2015. V  
návaznosti na dokončené stavební práce dojde na přelomu 
měsíce ledna a února 2016 k  úpravě a doplnění 
dopravního značení komunikace v  přilehlých ulicích. 
Podklady k  proplacení dotace budou předloženy na ROP 
Střední Čechy v  pondělí 21. 12. 2015. Starostka dále 
předložila cenovou nabídku f. HES Stavební s.r.o. na 
opravu povrchu ul. Lipová před obecním úřadem ve výši 
299.218,31 vč. DPH.
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 
Usnesení č. 4/12/2015: 
a)  Zastupitelstvo obce bere na vědomí závěrečné 
vyhodnocení akce „Rekonstrukce místních komunikací 
Poříčany - ul. Mírová“. Celkové náklady na rekonstrukci 
komunikace činí 5.626.007,59 Kč vč. DPH, na 
rekonstrukci kanalizace  1.117.001,78 Kč vč. DPH. 
Předpokládaná výše dotace ROP Střední Čechy je 3,9 mil. 
Kč. Méněpráce činí 109.831,7 vč. DPH.
b)  Zastupitelstvo obce schvaluje objednávku na výměnu 
betonových obrubníků a asfaltový povrch v  ul. Lipová 
před obecním úřadem v  celkové výši 299.218,31 vč. DPH.
Usnesení č. 4 bylo schváleno
D. Nádeník navrhuje zveřejňovat projektovou 
dokumentaci stavebních akcí na webu obce, aby se občané 
mohli se záměry předem seznámit.
Bod 5 – Rozpočtové provizorium pro r. 2016
Starostka přeložila rozpočtové provizorium pro r. 2016, 
kterým se bude řídit hospodaření obce do doby, než bude 
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schválen rozpočet. Na přípravě rozpočtu již začal pracovat
 finanční výbor, rozpočet s  relevantními finančními částkami 
však v  tuto chvíli nebyl o možné sestavit z  důvodu 
nedokončených a neproplacených stavební akcí. Rozpočet 
bude předložen zastupitelstvu k  projednání v  průběhu ledna 
2016.
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE
Usnesení č. 5/12/2015: a) Zastupitelstvo obce schvaluje 
rozpočtové provizorium pro rok 2016. Předpokládaný termín 
projednání rozpočtu obce na příští rok je leden 2016.
b) Zastupitelstvo dále zmocňuje starostku provedením 
rozpočtového opatření k  31.12. 2015 a to včetně změny 
závazných ukazatelů.
Usnesení č. 5 bylo schváleno
Bod 6 – Rozpočtový výhled pro r. 2017-2018
Starostka předložila rozpočtový výhled pro r. 2017-18 vč. 
přehledu úvěrů obce.
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 6/12/2015: Zastupitelstvo obce schvaluje 
rozpočtový výhled pro roky 2017 -18.
Usnesení č. 6 bylo schváleno
Bod 7 – Dotace – Středočeský kraj, MMR
Starostka předložila návrh na podání žádosti o dotaci na 
opravu místní komunikace  – ul. Spojovací z programu 
Ministerstva pro místní rozvoj. Maximální výše dotace je 1 
mil. Kč a dotace činí max. 50% uznatelných výdajů na akci. 
Termín podání žádosti je 15.1.2016. Projekty k  žádosti o 
dotaci z  Fondů Středočeského kraje budou upřesněny v  
průběhu měsíce ledna, termín podání žádostí je do 1.2.216.
Projektová dokumentace rekonstrukce ulice Spojovací bude 
zveřejněna na webu obce.
Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 7/12/2015: 
a) Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci ve 
výši 1 mil. Kč na projekt „Rekonstrukce místních komunikací 
Poříčany – ul. Spojovací“ z Programu obnovy venkova 
Ministerstva pro místní rozvoj ČR na r. 2016 a zavazuje se 
vyhradit v  rozpočtu obce pro r. 2016 prostředky na 
spolufinancování akce. 
Usnesení č. 7 bylo schváleno
Bod 8  - Výběrové řízení – Nástavba ZŠ
Starostka seznámila zastupitelstvo s  průběhem hodnocení 
nabídek. Uchazečům byla zaslána výzva k  vysvětlení 
některých položek nabídky. Rozhodnutí o výběru zhotovitele 
proběhne v lednu. Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - 
ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 8/12/2015: Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
postup vyhodnocení nabídek došlých v  rámci výběrového 
řízení na akci  „Rozšíření kapacity ZŠ Poříčany“. Výběr 
zhotovitele proběhne v  lednu 2016. 
Usnesení č. 8 bylo schváleno
Bod 9 – Územní plán
Starostka předložila zastupitelstvu úpravu návrhu územního 
plánu obce na základě připomínek dotčených orgánů a 
požádala zastupitele o případné připomínky do příštího 
zasedání.
Hlasováno:  PRO 9 – PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 9/12/2015:  Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
úpravu návrhu územního plánu na základě vyjádření 
dotčených orgánů. Zastupitelé předloží své připomínky do 

příštího zasedání.  
Usnesení č. 9 bylo schváleno
Bod 10 – Revitalizace centra obce – Finanční příspěvky 
vlastníkům nemovitostí
Zastupitelstvo obce projednalo návrh D. Nádeníka finančně 
motivovat vlastníky nemovitostí k  opravě fasád svých 
rodinných domků, a to v ulici Mírová a Hořanská.  M. 
Horyna poukázal také na možnost finanční motivace např. 
formou bezúročné půjčky občanům – tento způsob využívá 
např. město Nymburk
Bod 11 – Refinancování půjček
L. Melich předložil za finanční výbor přehled současných 
úvěrů a seznámil ZO, s  návrhem úvěry refinancovat. Jedná 
se zejména o úvěr na výstavbu MŠ a rekonstrukci ZŠ.
Hlasováno:  PRO 9 – PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0  Další 
možnosti budou zastupiteli prověřeny.
Usnesení č. 1/12/2015:  Zastupitelstvo obce souhlasí s  
návrhem finančního výboru na refinancování úvěrů v  České 
spořitelně na výstavbu MŠ a rekonstrukci ZŠ a pověřuje 
starostku a L.Melicha jednáním se zástupci České spořitelny.
Bod 12 – Odměny neuvolněných členů zastupitelstva – 
změna nařízení vlády č. 37/2003 Sb.
Starostka seznámila zastupitelstvo s  aktualizací nařízení 
vlády č. 37/2003, které upravuje výši měsíčních odměn pro 
členy zastupitelstva.
Hlasováno:  PRO 8 – PROTI 0 - ZDRŽEL SE  1 
(Kadeřábek)
Usnesení č. 12/12/2015: a) Zastupitelstvo	obce	stanovuje	
měsíční	 odměnu	 za	 výkon	 funkce	 neuvolněného	 člena	
zastupitelstva	obce	a	neuvolněného	předsedy	kontrolního	
nebo	finančního	výboru	v	maximální	částce	dle	přílohy	č.	1	
nařízení	 vlády	 č.	 37/2003	 Sb.,	 ve	 znění	 pozdějších	
předpisů).	Usnesení	zastupitelstva	obce	12b)	a	12c)	ze	dne	
6.11.2014	zůstává	v		platnosti.
b)	Zastupitelstvo	obce	stanovuje	měsíční	odměnu	za	výkon	
funkce	neuvolněného	místostarosty	na	15.000	Kč.
Usnesení č. 11 bylo schváleno
Bod 13 – Diskuse
‐ Starostka předložila návrhy nápisu na budově základní 

školy  – odsouhlasena byla varianta č. 2.
-    L. Melich upozornil na špatnou průjezdnost ul. Sportovní 

u bytovky č. 5., kde oboustranně parkují auta. Starostka 
navrhla zřídit mezi bytovkami parkoviště- možnost 
výstavby parkoviště na ploše vedle dětského hřiště bude 
prověřena.

-     světla v  ul. Sportovní u okálů – budou zprovozněna
-    D. Nádeník  - upozornil na stav silnice II/330 směrem na 

Sadskou, která je bez vodorovného značení nebezpečná – 
KSÚS sdělila, že značení nelze realizovat, kvůli 
technickému stavu vozovky/krajnice. Bude řešeno 
instalací patníků.
- se dotázal, zda bude kontejner na sklo vrácen zpět do 
ulice Nádražní k  podchodu – bude přestěhován f. Nykos
- upozornil, že po skončení pronájmu p. Bydláka skončí i 
prodej tiskovin – starostka navrhne zavedení v  prodejně 
potravin „Anička“ zda by bylo možné zavést prodej 
tiskovin tam.
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Bioodbor

Ne, nejedná se o pěstování biologicky nezávadných 
potravin, ale o členy Sokola Poříčany sdružených do 
samostatně hospodařícího odboru, který organizačně 
zajišťoval promítání filmů, čili jak se v  počátcích 
filmové historie říkalo „biografu“. 
S  návrhem na zakoupení promítacího přístroje přišel již 
v  červnu 1924 MUDr. Vlasák, člen správního výboru TJ 
Sokol Poříčany a místní praktický lékař. 
Povolení k  provozování biografu jednota získala v  
březnu 1926. Mimořádná valná hromada Sokola 
Poříčany dne 21.3.1926 rozhodla o zřízení Bia. Z  
přítomných členů na jednání valné hromady hlasovalo 14 
pro, 1 proti a 4 přítomní členové se zdrželi. Zároveň bylo 
na této valné hromadě  pro zřízení Bia uvolněno 30  000,- 
Kč a konstatováno,  že „nejdůležitější technická 
podmínka pro zřízení Bia je zbudování separátního 
schodiště pro operatéra“. Tato klíčová podmínka byla v 
hostinci U Hroudů  zřejmě splněna tím, že promítací 
kabina byla situována na galerii sálu a vedlo k ní 
samostatné schodiště. 
První schůze biografického odboru se konala 19.4.1926. 
Na první schůzi bylo přítomno 5 členů, ale jak vyplývá z  
dalších zápisů z jednání, provozováním bia se zabývalo 
až 10 členů biodboru (Sokola). V  zápisech se objevují 
jména Jar. Moravec, Fr. Hrabě, V. Hraba, Dr. Vlasák, V. 
Hrouda, Jar. Koula a další. Radomír Šťovíček (učitel) se 
stal prvním ředitelem biografu.
Ještě v  dubnu t.r. byla uzavřena  s Josefem Hroudou 
smlouva o pronájmu sálu hostince na provoz Bia. 
Nájemné činilo 40,- Kč za jedno představení. Sál hostince 
byl však v  té době plně využíván jako tělocvična TJ 
Sokol, a tak výbor Sokola musel vést obtížná jednání o 
možnosti pronájmu sálu hostince (č.p. 118) jako 
tělocvičny s  panem Kulhavým, se  kterým se jednota v  
roce 1923 nerozešla v  dobrém.  Smlouva o pronájmu 
byla uzavřena a tělocvična se vrátila tam, kde byla již v  
roce 1909 a to až do roku 1923.
Bioodbor se začal poptávat po promítacím zařízení. 
Členové bioodboru k  tomu přistoupili odpovědně. 
Poptali více dodavatelů  včetně získávání referencí od 
uživatelů. Nakonec byl zakoupen v červnu 1926 
projekční přístroj od firmy EMVES z Uhlířských Janovic 
za 11 200,-Kč. V  sále hostince bylo třeba provést mnoho 
úprav, které byly provedeny svépomocí.      
První představení se konalo 20. června a byl promítán 
film „Lucerna“. Bylo to ještě před písemným schválením 
zemské správy ze dne 12. července 1926 s  tím, že „ještě 
je nutno opatřiti žel. žebřík a pokrýti galerii azbestem“.  
K jakému účelu měl železný žebřík sloužit, není 
zaznamenáno.
Prvním operatérem byl br. Baul z Č. Brodu za odměnu 
30,-Kč za představení. Bratři V. Hrouda a Fr. Hladík se 
teprve připravovali na složení operatérských zkoušek.
Provozování bia mělo být výdělečné a zisk měl zásadně 
přispět TJ Sokolu „k  vybudování vlastního stánku“. 
Tento cíl byl sledován i při budování sokolovny. 
Sokolovna byla projektována k  provozování kina  

(promítací kabina, samostatné schodiště pro operatéra). 
Bohužel se představa zisku nevyplnila.  Jak vyplývá z  
výroční zprávy pokladníka biografu Jaroslava Moravce 
za rok 1926 (v provozu byl biograf jen půl roku) skončilo 
hospodaření přebytkem 63,02 Kč. Ani v  následujících 
letech nebyl výnos o mnoho lepší  - roční výnos za rok 
1927  byl 2 223,- Kč, za rok 1928 1 216,- Kč. Kalkulace 
nákladů na jedno představení v roce 1926 byla 
následující:

 výpůjčka filmu  220,- Kč
 obecní dávka     80,- Kč
 pronájem sálu     40,- Kč
 za hudbu     20,- Kč
     (film byl němý a byl na klavír doprovázen 

paní Nygrýnovou)
 za el. proud     10,- Kč
 za plakáty                10,- Kč
 vstupenky     10,- Kč
 hasičům     10,- Kč
 daň z  obratu      20,- Kč
 hudebné     10,- Kč
     (za autorská práva  hraných skladeb, 

dnešní OSA)
 pojištění       5,- Kč
 1% invalidům       5,- Kč
 topení      20,- Kč

                  Celkem           490,- Kč

Pokladník dodává, že při započítání amortizace 
investovaného kapitálu, by bylo třeba vybrat na 
vstupném na   jednom představení  540,- Kč. Měsíčně se 
konalo cca 5 představení, v  sále bylo 190 míst k  sezení a 
vybíralo se vstupné 2 - 5,- Kč.
O tom, že pojištění filmu a přítomnost hasiče byla 
nezbytná, svědčí i protokol o likvidaci škody, která se 
stala v  prosinci 1926. Při projekci vznikl oheň, který 
zničil cca 200 m filmu Elekta-Journal a I. díl filmu 
Půlnoční strašidlo cca 300 m“. Společnost Elektafilm 
požadovala na Bio Sokol Poříčany náhradu 3  800,-Kč.
V  následujících letech okolnosti nepřály provozování 
biografu. Ve výroční zprávě bioodboru za rok 1929 se 
konstatuje, že v měsíci lednu, únoru a březnu uhodily 
velké mrazy a koncem roku se do obce do hostince U 
Koudelů  př is těhovala  d ivadelní  společnost  
Kosteleckého, která konkurovala biografu. Tato 
společnost zůstala v  obci i v  prvních měsících roku 
1930. To už vypukla i hospodářská krize a tak nebýt 
příjmu z  výčepu a bufetu, které byly provozovány při 
představení, byl by samotný provoz biografu ztrátový.  
TJ Sokol požádal Zemský úřad v  Praze již začátkem roku 
1930 o „schválení kinematografické provozovny v  nové 
sokolovně“. Sokolovna byla otevřena v  červenci 1930. 
Kdy byl promítán v  sokolovně první film, není známo. 
Bylo to ale o několik měsíců dříve než byla sokolovna 
kolaudována pro „kinematografické představení“. Již v  
polovině roku 1932 dostává TJ Sokol první nabídku na 
zvukovou aparaturu. Nabídka byla odmítnuta s  tím, že 
„finanční schopnosti jednoty pořízení aparatury 
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nedovolují“. K  promítání zvukových filmů došlo zřejmě 
dříve, jak vyplývá z  korespondence, v  lednu 1934. 
Provozování biografu i nadále organizačně zajišťoval 
bioodbor TJ Sokol Poříčany, ale jeho pokladna byla 
sloučena s  hlavní pokladnou.
Biograf fungoval v  dalších letech stále pod TJ Sokol 
Poříčany až do října 1941 kdy byl Sokol nacisty 
rozpuštěn a činnost Sokola zakázána. Provozování dále 
probíhalo, jak vyplývá z  účetních a pokladních dokladů, 
pod hlavičkou „Kino Poříčany“.
Po 2. světové válce bylo kino provozováno pod obcí a TJ 
Sokol pouze k  tomuto účelu sokolovnu pronajímal.
Velkého rozmachu dosáhlo kino v  padesátých letech 
minulého století. Filmy se promítaly 3 – 4 krát týdně. 
Konala se i školní představení. V  paměti mi utkvěl film 
„Jánošík“, který jsem shlédl právě při školním 
představení. Kdy se konalo poslední promítání, jsem 
nedohledal, ale ještě na rok 1973 uzavřel TJ Sokol 
Poříčany s  MNV Poříčany na provoz kina nájemní 
smlouvu…
                                                                                 Dalibor Nádeník

Tančete s radostí, jako my - 3. místo na 
mistrovství světa WADF 2015 
Vážení příznivci tanečního sportu a našeho tanečního 
klubu TS For Dance Poříčany, rádi bychom se s Vámi 
podělili o naši radost z účasti na mistrovství světa World 
Dance Championship WADF, které se konalo v Liberci 
6.11. 2015 . Tento sport není jen o hodinách tréninku 
strávených na tanečním parketu, ale o pevné vůli a 
trpělivosti. Naši mladí tanečníci museli strávit hodiny 
čekáním na svou příležitost ukázat světu jak tančí TS For 
Dance Poříčany. Podařilo se! Ve večerních hodinách 
vstoupili na parket s taneční formací Summertime a 
vydali ze sebe vše, co tak dlouho pilně trénovali. Radost a 
touha zvítězit byla vidět v každém jejich pohybu, a to 
viditelně ocenila i porota. 
Pak už jen tahle bezva parta napínavě čekala na 
vyhlášení. "3. místo na mistrovství světa WDAF je 
naše!". 
Děkujeme za nebývalou podporu rodičů, bez které 
bychom se soutěže jen těžko zúčastnili, a dovolte mi 
připomenout, že kdo chce tančit pro radost, má u nás 
dveře stále otevřené. 
Krásné vánoce a pohodový adventní čas Vám přejí   
                                                   TS For Dance a Blanka Potměšilová

V sobotu 5. prosince proběhla v poříčanské sokolovně Mikulášská 
nadílka...Kromě Mikuláše s andělem se zlobivým dětem přišlo 
podívat na zoubek hned 8 čertů.

HASIČSKÝ PLES
SDH Poříčany

Sobota 20. února 2016
od 20.00, sokolovna 
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SDH Poříčany
Čokoládovna
Ve čtvrtek 5. 11. byly všechny třetí a páté třídy naší školy v 
Šestajovicích. Tentokrát jsme tam nejeli jako každý rok do 
svíčkárny, ale byli jsme v čokoládovně. Když jsme se 
posadili, tak nám paní majitelka pustila video o jejich 
čokoládě. Bylo to o tom, jak se čokoláda vyrábí, že
nejkvalitnější čokoláda je z Belgie a má 95% kakaové 
hmoty. Takovou čokoládu vyrábějí i zde. Potom jsme 
malovali čokoládu jedlými barvami. Pak jsme se oblékli a 
šli jsme o budovu dále. Viděli jsme zde kakaové boby, ze 
kterých se získávala kakaová hmota. V časti, kde se
čokoláda slévala jsme dostali kelímek s tekutou čokoládou 
a tu jsme nalévali do plastové formy. Mohli jsme čokoládu 
ozdobit různými druhy přísad - banány, mandlemi a 
spoustu dalších věcí. Formy si od nás paní vybrala a 
čokoládu v nich nechala ztvrdnout. Potom nám paní naše 
výtvory dala do sáčků, které jsme si zabalili a mohli jsme si 
je vzít. Pak jsme šli do obchodu. Protože zde není jen 
čokoládovna, ale i svíčkárna, mohli jsme si koupit i svíčky.
Když jsme dokončili nakupování, jeli jsme zpátky do 
školy.
                                                                                 Luděk Melich 5. A

Adventní Drážďany
V  úterý 1. prosince se vydali žáci osmé a deváté třídy na 
exkurzi do Drážďan. Paní učitelka Mgr. Lenka Kapková, 
která vyučuje na škole německý jazyk, připravila ve 
spolupráci s  cestovní kanceláří zajímavou exkurzi. Hlavní 
město spolkové republiky Sasko nás zaujalo svými 
památkami i moderní architekturou. Dopoledne jsme si 
prošli Staré město, dozvěděli se o tom, jak se dostavovaly 
památky vybombardované při náletech v  roce 1945, 
mohli jsme si fotit panorama města i zakusit krásnou 
slavnostní atmosféru adventních trhů. Obdivovali jsme 
zvláštnosti tradic německých Vánoc. Navštívili jsme i 
galerii Zwinger a prohlédli si obrazy starých malířů. Pro 
mnohé žáky to bylo nejspíš první velké setkání s  
výtvarným uměním zcela „naživo“. Odpoledne jsme si 
mohli nakoupit suvenýry a před cestou domů jsme si prošli 
i osvícené a světýlky vyzdobené večerní Drážďany. 
                                                                               Zuzana Sedláčková

Vánoční jarmark.
S roční přestávkou jsme se rozhodli v  letošním roce 
uspořádat Vánoční jarmark. Jarmark každoročně slouží k  
několika věcem. Naučíme se pracovat s  různými 
materiály. Tříbíme si estetický vkus. Něco si přivyděláme 
do třídních fondů. A především, uděláme radost sami sobě, 
rodičům i kamarádům.
Letošní jarmark, který proběhl 25. listopadu, byl trochu 
jiný než ty předchozí. Důraz jsme kladli na výrobu 
vánočních ozdob především z  přírodních látek. Snažili 
jsme se snížit náklady a „prodávat“ především náš um. 
Jiný byl také v  počtu lidí, kteří přišli a především 
nakupovali. Vždyť první třída mohla už po necelé hodině 
vyvěsit cedulku „Vyprodáno“.
A také občerstvení jsme pojali nově. Celé občerstvení si na 
starost vzali žáci 9. třídy. Myslím, že sami byli překvapeni, 
jak musí kmitat. Ale úkolu se zhostili báječně.
                                                                                    

Muzeum Pravěku
Dne 3. 11. 2015 po 12. hodině jela naše 6. třída vlakem do 
Dvořákova muzea pravěku v Kolíně. Šli jsme kolem 
židovské čtvrti, kde jsme viděli zlaté dlaždičky, na kterých 
byla jména Židů, kteří zahynuli během holocaustu. Viděli 
jsme morový sloup, který v dávných dobách lidem sloužil 
jako ochrana před morem. 
Po chvíli jsme došli do muzea pravěku. Tam jsme se 
dozvěděli zajímavosti o době kamenné, bronzové a 
železné. Mohli jsme chodit po muzeu a vyhledávat si 
informace. Pak nás paní průvodkyně dovedla do budovy, 
kde jsme vyráběli nádoby z keramické hlíny. Po dokončení 
tohoto "testu zručnosti" jsme se s paní průvodkyní 
rozloučili a šli jsme na vlak. Dojeli jsme do Poříčan a 
všichni jsme se rozešli domů.

Koncert v  kostele
V  sobotu 12. 12. 2015 se již 
popáté konal tradiční školní 
adventní koncert v  poříčanském 
kostele. Dětský i „dospělácký“ 
pěvecký sbor zazpíval koledy a 
vánoční písně, a to jak v  češtině, 
tak anglicky či latinsky. Hlásky a 
hlasy zpěváků doprovázel zvuk 
houslí, na něž hrála Karolína 
Cháberová, a piána (paní učitelka 
Zuzana Sedláčková).  
Oba sbory trénovaly pod vedením paní učitelek Renaty 
Petrákové a Zuzany Sedláčkové. Děkujeme milému 
publiku za vytvoření krásné atmosféry. Koncert byl 
příjemným zastavením v  předvánočním čase. Přejeme 
vám krásné svátky a v  novém roce vše dobré. 
                                                                                    Václav Pěnkava

Andrea Krátká
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22. 10. byly třídy 5.A a 5.B na návštěvě Prahy.
Sraz před školou byl v  7:30, odkud jsme šli na nádraží. 
Když jsme dorazili na Masarykovo nádraží, tak se nás 
tam ujala paní průvodkyně. Šli jsme kolem divadla 
Hybernia a Prašné brány. Dál jsme šli na Staroměstské 
náměstí. Dozvěděli jsme se, že je o 4 metry vyšší, protože 
byla povodeň (kterou způsobila Vltava). Byla tam 
budova, které se říká U Kamenného zvonu, který patřil 
Anežce Přemyslovně a údajně tam měl bydlet i Karel IV. 
Viděli jsme také Orloj a stihli jsme i jak odbíjel. Prvně se 
rozbimbal zvon který „držela“ v  ruce smrtka. To byl 
symbol konce hodiny a potom zakokrhal kohout jako 
symbol přivítání nové hodiny. Na Orloji byla i znamení 
zvěrokruhu a měsíce a to všechno namalované. Také tam 
byla všechna jména a šipka, která ukazovala určité jméno 
ke dni. Ze Staroměstského náměstí jsme šli na Malou 
Stranu do budovy senátu České republiky. Vešli jsme do 
místnosti, kde nám jiná paní, která tam pracovala, pustila 
video, jak se volí prezident a o zákonech. Dozvěděli jsme 
se, že je 1. čtení, 2. čtení, 3. čtení (to je jen v  poslanecké 
sněmovně), pak jde zákon do Senátu a když to schválí i 
oni, tak to jde k  prezidentovi a když on ten zákon 
podepíše, tak je zákon platný. Pak jsme šli do 
Valdštejnského paláce a Thůnovské zahrady. Měli tam 
krásné bílé pávy a rybník s  barevnými rybami. Když 
jsme si prohlédli krásu zahrady, tak jsme se začali vracet. 
Přešli jsme Karlův most. Šli jsme po ulici, kde jen kousek

  

dlažby byl pozůstatek toho, co nechal vydláždit Jan 
Lucemburský. Procházeli jsme zase Staroměstským 
náměstím a zase jsme viděli Orloj. Hned vedle Orloje je 
budova infocentra a ve 3. patře je přes sklo vidět, jak 
vypadá Orloj zezadu. Stihli jsme také zahlédnout, jak se 
tam apoštolové točí. Pak jsme šli do podzemí infocentra a 
tam byla prohlídka toho, co Vltava při povodni způsobila. 
Při povodni se musely ty zničené domy zabetonovat a 
proto jsme byli v  podzemí. Když jsme vyšli ven, paní 
řekla, že prohlídka končí a pochválila nás, že jsme byli tak 
vzorná skupina. Pak se šlo na nádraží a jeli jsme domů.
                                                                               Luděk Mělich 5.A

 

ZEMNÍ PRÁCE
bobík - minibagr

- písky -
- štěrky -

- kontejnery -

Pavel Maxa
Poříčany 291
Tel.: 608 024 796
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SPORTOVNÍ KLUB POŘÍČANY

ZALOŽENO
1923
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                                  SK Poříčany
                               zimní příprava 2016

17.1. NE   14.00  Uhlířské Janovice  hřiště UMT
                            Červené Pečky
23.1. SO   14.00  Sázava hřiště UMT Kostelec
28.1. ČT              Český Brod hřiště UMT Kostelec
30.1. SO   12.00  Býchory hřiště UMT Kolín
  6.2. SO   16.00  Sokoleč hřiště UMT Kolín
14.2. NE   14.00  Pátek hřiště UMT Kolín
20.2. SO   13.00  Semice hřiště tráva Semice
27.2. SO   11.30  Rejšice hřiště UMT Poděbrady
  6.3. NE   14.00  Boh. Poděbrady hřiště UMT Poděbrady
13.3. NE   14.00  Horky – 1. mistrovské utkání, venku

Zveme vás na  

Sportovní ples
pátek 12. února od 20.00 hod

sál hostince U Hroudů
hraje Pohoda

Sportovní klub Poříčany přeje 
všem svým příznivcům hezké 

prožití vánočních svátků a šťastný 
nový rok

Přijďte na 

Novoroční penalty
1. ledna 2016 od 11.00 hod

hřiště SK Poříčany UMT
kategorie   děti do 10 let

                    děti do 15 let

    ženy

                 registrovaní

                     neregistrovaní

ho tahu raw do 100 kg. Svou kategorii Vláďa vyhrál 
výkonem 305 kg a celkově skončil ze všech účastníků na 
2. místě za závodníkem z Ázerbájdžánu, který ve své 
kategorii mimo jiné překonal světový rekord, který je 
pokolo 366 kg. Mrtvého tahu se účastnili závodníci z 
Německa, Maďarska, Slovenska, Polska a Ázerbájdžánu. 
„Rád bych touto cestou poděkoval obci Poříčany, která 
mi v přípravě finančně pomohla, neboť tyto amatérské 
soutěže nejsou nijak dotovány“, říká Vláďa a dodává: 
„Závodníci si hradí veškeré náklady z vlastních 
prostředků, eventuálně ze sponzorských darů“.

Sportovní úspěchy Vládi Tučka

Na začátku prosince se v Praze konal 
světový pohár v silovém trojboji, 
bench pressu a mrtvém tahu. Vláďa 
Tuček se na této akci zúčastnil mrtvé-

Ceník inzerce platný od 1.1.2016
1/1(A4) - 900 Kč
1/2(A5) - 500 Kč
1/3(DL) - 350 Kč
1/4(A6) - 300 Kč

Vizitka(8,5 x 5,5 cm) - 150 Kč
zpracování grafického návrhu - 200 Kč
celoroční inzerce 4x číslo - sleva 15%

LEDEN - ÚNOR 2016
18. ledna v pondělí navštíví Sadskou léčitel pan Rudolf 
Pitra. Působit bude v sále v 1. patře budovy muzea 
Palackého nám. 257 a objednat se můžete na těchto tel. 
číslech: 325 594 329, 325 595 378, 603 89 13 04

drak

Není drak, jako drak!
Divadelní pohádka pro děti 24. ledna od 16,00 hod. v 
kině Sadská
Bylo, nebylo, do království přiletěl drak.V zámku nastalo 
pozdvižení, protože drak jistě bude chtít princeznu k 
obědu. A tak se začali hlásit udatní rytíři, princové a 
chasníci. Jenže ne každá princezna se draka bojí a ne 
každý drak se krmí princeznami. 
Vstupné 50,-kč 

Ples

Marta Balejová – Šanson, věc veřejná
28. února od 16,00 hod. kino Sadská
Marta Balejová patří mezi nejvýznamější současné 
šansoniérky, které se v České republice profesionálně 
zabývají tímto specifickým hudebním žánrem. „Okruh 
jejích písní vlastních i převzatých ze světového 
repertoáru dobře vymezuje její vidění současného světa. 
Je to vidění zaujaté proti marnosti a lhostejnosti.“ Zveme 
Vás na pořad plný krásných melodií, zajímavých hostů a 
vyprávění.
 Vstupné 90,-Kč, senioři a děti 70,-Kč

Palackého nám. 257, 289 12 Sadská
tel.: 325 594 329, mobil 603 891 304
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3. výzva pro rodinné domy - obecné 
informace

Třetí výzva k podávání žádostí o podporu v podprogramu 
NZÚ – rodinné domy (dále jen „výzva") zahrnuje 
následující oblasti podpory:
A. Snižování energetické náročnosti stávajících 
rodinných domů
dotace na zateplení obálky budovy - výměnou oken a 
dveří, zateplením obvodových stěn, střechy, stropu, 
podlahy
podporována dílčí i komplexní opatření
B. Výstavba rodinných domů s velmi nízkou 
energetickou náročností
dotace na výstavbu nových rodinných domů s velmi 
nízkou energetickou náročností
C. Efektivní využití zdrojů energie
dotace na výměnu neekologického zdroje tepla (spalující 
například uhlí, koks, uhelné brikety) za efektivní 
ekologicky šetrné zdroje (například kotel na biomasu, 
tepelné čerpadlo, plynový kondenzační kotel) nebo 
napojení na soustavu zásobování teplem s vyšším než 
50% podílem OZE
na výměnu elektrického vytápění za systémy s tepelným 
čerpadlem
na instalaci solárních termických a fotovoltaických 
systémů
na instalaci systémů nuceného větrání se zpětným 
získáváním tepla z odpadního vzduchu
Zahájení příjmu žádostí: 22. října 2015
Ukončení příjmu žádostí: vyčerpáním stanovené alokace 
nebo nejpozději do  31. prosince 2021
Alokace finančních prostředků: dle aktuálních výnosů z 
prodeje emisních povolenek
Kdo může o podporu zažádat:
Oprávněnými žadateli a příjemci podpory jsou vlastnící 
nebo stavebníci rodinných domů, a to jak fyzické osoby, 
tak i právnické osoby. Podporu nelze poskytnout na 
výměnu kotlů na tuhá paliva ve vlastnictví fyzických 
osob provedenou po 15. 7. 2015 (včetně), které mají 
možnost získat podporu v rámci Operačního programu 
Životní prostředí 2014-2020, Prioritní osy 2, 
Specifického cíle 2.1 - Snížit emise z lokálního vytápění 
domácností podílející se na expozici obyvatelstva 
nadlimitním koncentracím znečišťujících látek.
Způsob podání žádosti:
Žádost o poskytnutí podpory se podává výhradně 
elektronicky prostřednictvím online formuláře žádosti 
dostupného na webových stránkách programu.

Základní pravidla:
Žádat je možné před zahájením, v průběhu nebo po 
dokončení realizace podporovaných opatření.
Celková výše podpory na jednu žádost je omezena na 
max. 50 % řádně doložených způsobilých výdajů a je 
vyplácena až po řádném dokončení realizace 
podporovaných opatření, tzn. až po vydání Registrace a 
rozhodnutí, resp. Registrace a stanovení výdajů. V 
případě, že jsou naplněny znaky veřejné podpory, je 
nutné žádat v režimu de minimis nebo tzv. blokové 
výjimky, podpora je pak omezena také pravidly těchto 
režimů.
Maximální výše podpory pro jednoho žadatele je v rámci 
této výzvy stanovena na 5 mil. Kč.
Rozhodné datum pro stanovení způsobilosti výdajů je 
max. 24 měsíců před datem zaevidování žádosti do 
informačního systému a zároveň ne dříve, než 1. 1. 2014.
Na jeden rodinný dům lze uplatnit jen jednu žádost, ta ale 
může obsahovat kombinaci opatření z více podoblastí 
podpory.
více na: www.novazelenausporam.cz
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Koutek nejen pro nejmenší . . . . .

najděte 9 rozdílů

Aleš Kadeřábek

najděte 11 rozdílů

 
vymalujte obrázek a 
kudy ke hvězdě
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